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§ 25 Dnr 7158  

Fastställande av föredragningslista och val av 
justerare 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Dagordningen fastställs med tillägg av ärendet Beslut om iordningställande av 
boende, Birgitta Höijer (C) anmäler en övrig fråga gällande krishantering, frågan 
lyfts under det tillagda ärendet. Patrik Renberg (S) utses att justera protokollet. 
Justeringen sker torsdag den 24 mars.  
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§ 26 Dnr 00338-2021  

Driftbidrag för verksamhetsåret 2022 Degerfors 
Folkets Park 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar om  

1. driftsbidrag för 2022 om 91 tkr enligt ansökan 

2. underhållsbidrag för 2022 om 62 tkr enligt ansökan 

3. Till kommunstyrelsen kompletteras handlingarna med 
verksamhetsberättelse och årsrapport från Degerfors Folkets Park. 

Sammanfattning av ärendet 
Degerfors Folkets park inkom 2021-11-16 med en ansökan om driftsbidrag för 
2022 om 91 tkr samt en ansökan om underhållsbidrag för 2022 om 69 tkr. 

Beloppet för underhållsbidrag om 69 tkr är redan i ansökan reducerat med 16 
tkr för gräsklippning. Gräsklippning kommer i likhet med 2021 att utföras av 
AME inom serviceförvaltningen. 

Även kostnaden om 7 tkr avseende kantklippning och ogräsbekämpning 
kommer under 2022 att utföras av AME inom serviceförvaltningen. 
Underhållsbidraget om 69 tkr reduceras därför med 7 tkr till 62 tkr.  

Att arbetsuppgifterna med gräsklippning, kantklippning och ogräsbekämpning 
ska utföras av AME inom serviceförvaltningen har 
kommunstyrelseförvaltningen förankrat hos både Degerfors Folkets park och 
serviceförvaltningen. Degerfors Folkets park har framfört att om arbetet med 
ovanstående inte utförs återkommer man med komplettering av ansökan med 
ytterligare 23 tkr enligt avdragen ovan. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar om  

1. driftsbidrag för 2022 om 91 tkr enligt ansökan 

2. underhållsbidrag för 2022 om 62 tkr enligt ansökan 

Yrkanden 

Birgitta Höijer (C) yrkar att till kommunstyrelsen kompletteras handlingarna 
med verksamhetsberättelse och årsrapport från Degerfors Folkets Park. 
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen, 2022-02-24 

Degerfors Folkets park ansökan 2021-11-16 

Skickas till 

Degerfors Folkets park 

Servicenämnden 
Ekonomiavdelningen 
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§ 27 Dnr 00005-2022  

Hyra tälthall i egen regi - föreningar 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta: 

1. Ge servicenämnden 140 tkr i per månad under fem år, från och med att 
hallen levererats och är i drift, i utökad budgetram för att täcka ökade 
kostnader i form av föreningsstöd/lokalkostnadsbidrag.  

2. Kommunen borgar för det kreditåtagande som Degerfors 
innebandyklubb ingår i samband med kontraktsskrivning. 

3. Till kommunstyrelsen förtydligas i en skriftlig uppställning varför 
kostnaden blivit dyrare sedan tidigare beslut i kommunstyrelsen.  

Sammanfattning av ärendet 

Serviceförvaltningen har i tidigare beslut fått uppdrag att inkomma med  
kompletterande uppgifter till kommunstyrelsen gällande den hyreskostnad som 
offererats Degerfors Innebandyklubb för att i egenregi hyra in en tälthall för sin 
verksamhet. 

Då underlagen kom in för sent för att kunna redovisas för kommunfullmäktige 
kompletteras därför ärendet till kommunstyrelsen varför beloppen skiljer sig åt 
mot kommunstyrelsens tidigare beslut. 

Den initiala hyreskostnaden beräknades till 100 tkr inklusive el och energi och 
baserades på de indikativa priser som tagits in från leverantör. Degerfors 
innebandyklubb har nu erhållit en offert där hyreskostnaden uppgår till 122 
tkr/månad under fem år från det att hallen levererats och i drift. Degerfors 
Innebandyklubb planerar att ha hallen på plats senast under september månad. 
Därtill tillkommer kostnader för el och uppvärmning med 18 tkr/månad. Det 
skulle i så fall innebära en kostnad motsvarande 560tkr för kommunen under 
2022 inklusive el och uppvärmning. 

Serviceförvaltningen föreslår därför att kommunfullmäktige beslutar att ge 
servicenämnden utökad budgetram med 140 tkr/månad för att täcka de ökade 
kostnader i form av föreningsstöd/lokalkostnadsbidrag. 

Degerfors innebandyklubb har inga egna ekonomiska förutsättningar att ingå 
kreditåtagande varför även behov av borgensman är nödvändigt. Då 
kommunen täcker innebandyklubbens kostnad via föreningsbidrag så är det 
dock låg risk att den kommunala borgen ska behöva användas. 



 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

7(30) 

Sammanträdesdatum 

2022-03-22 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Kommunfullmäktige föreslås därför att även att besluta om att bevilja borgen 
under kontraktstiden (fem år) för Degerfors Innebandyklubb för det 
kreditåtagande som ingås för i samband med kontraktsskrivning.  

I finanspolicyn står: 

Borgen får endast lämnas av Degerfors kommun och inte av något av 
kommunens bolag. 
Kommunal borgen lämnas normalt endast till företag ingående i 
kommunkoncernen. I undantagsfall kan borgen beviljas för andra låntagare. 
När beslutet att medge kommunal borgen har vunnit laga kraft, får 
underskrift av handlingar ske. 
Kommunen har som borgensman krav på att respektive bolag har en adekvat 
egendomsförsäkring. 
Beslut om borgensåtagande preskriberas efter 10 år, vilket innebär att 
borgensbeslutet inte får vara äldre än 10 år när lånet tas upp eller omsätts. 
I kommunens årsredovisning ska en riskbedömning av borgensåtagandena 
redovisas. 
 
Beslut om borgen 
Beslut om borgen anses som en fråga av principiell beskaffenhet varför 
beslutanderätten är förbehållen kommunfullmäktige.  
Kommunen kan lämna borgen avseende de kommunala bolagens derivat. 
Kommunfullmäktige beslutar i budget om en årlig borgensram för lån och 
derivat till de kommunägda företagen. I övriga fall beslutar 
kommunfullmäktige om borgen för varje enskilt objekt. För enskilda objekt 
är borgen begränsad till lånets löptid. 
För både lån och derivat gäller att kommunen går i borgen såsom för egen 
skuld och till obegränsat belopp.   
Ekonomichefen beslutar om borgen för de kommunala företagen inom den av 
kommunfullmäktige årligen beslutade borgensramen för de kommunägda 
företagen.      

Förvaltningens förslag till beslut 

Serviceförvaltningen föreslår kommunfullmäktige besluta om att: 

1. Ge servicenämnden 140 tkr i per månad under fem år from 2022 i 

utökad budgetram för att täcka ökade kostnader i form av 

föreningsstöd/lokalkostnadsbidrag.  

2. Kommunen borgar för det kreditåtagande som Degerfors 

innebandyklubb ingår i samband med kontraktsskrivning. 

Yrkanden 
Peter Pedersen (V ) yrkar att det i punkt 1 ändras till att budgetramen utökas 
från och med att hallen levererats och är i drift. 
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Birgitta Höijer (C) yrkar att det till kommunstyrelsen förtydligas i en skriftlig 
uppställning varför kostnaden blivit dyrare sedan tidigare beslut i 
kommunstyrelsen.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse från serviceförvaltningen, 2022-02-11      

Skickas till 

Servicenämnden 

Förvaltningschef serviceförvaltningen 

Ekonomichef kommunstyrelseförvaltningen 
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§ 28 Dnr 00334-2021  

Köp av mark Knutsbol 1:46 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta: 

 Ge serviceförvaltningen i uppdrag att se över om ett nytt 

markupplåtelseavtal för del av fastigheten Knutsbol 1:46 behöver 

upprättas och om så krävs upprätta nytt avtal med syfte att säkerställa 

ridskolans verksamhet och behov av mark över tid. 

 Ge serviceförvaltningen i uppdrag att tillsammans med övriga berörda 
verksamheter inom kommunen ta fram förslag på strategiska dokument 
i form av en markpolicy och riktlinjer rörande kommunens framtida 
markförvaltning.   

Sammanfattning av ärendet 
Anders Persson har fått utökade krav på sin verksamhet och har i och med 
framfört önskemål om att köpa del av kommunens mark tillhörande Knutsbol 
1:46 intill sin fastighet vid Knutsbol, enligt bilagd karta. 

Syftet är, enligt Anders Persson att säkra fortsatt verksamhet på hans 
jordbruksfastighet enligt ökade krav och skärpta regler för hästhållning. Dessa 
avser yttre miljö såsom krav på areal per djur, att rasthagar inte blir leriga (risk 
främst vintertid), standard på stängsling, växelbruk, etcetera. 

Anders Persson menar att gärdet kommer att fortsätta brukas för odling och 
bete, alltså inte bebyggas. Han har också för avsikt att förhindra att gärdet 
exploateras vilket han menar att om så sker skulle hindra hans verksamhet och 
påverka miljön negativt. Han anser även att områdets karaktär bör bevaras. I 
detta upplever han att han är eniga med grannar som framför farhågor för 
exploatering. 

Ett yttrande undertecknat ”Flera berörda fastighetsägare i Knutsbol” har 
inkommit där man menar att kommunen till exempel inte har beaktat vissa 
frågeställningar så som att värderingen är för lågt satt, att den aktuella marken 
kan vara aktuell i samband med ny järnvägssträckning, Försvarets utökade 
verksamhet samt eventuell miljöpåverkan.  

Ärendet har samråtts med Miljö- och samhällsbyggnadsavdelningen. samt VA- 
enheten, vilken har yttrat sig i ärendet.    
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Förvaltningens förslag till beslut 

Serviceförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att besluta om ett av följande 
två alternativ: 

Alternativ 1: 

 Avslå försäljningen del av fastigheten Knutsbol 1:46 till Anders Persson  

 Ge serviceförvaltningen i uppdrag att se över om ett nytt 

markupplåtelseavtal för del av fastigheten Knutsbol 1:46 behöver 

upprättas och om så krävs upprätta nytt avtal med syfte att säkerställa 

ridskolans verksamhet och behov av mark över tid. 

 Ge serviceförvaltningen i uppdrag att tillsammans med övriga berörda 

verksamheter inom kommunen ta fram förslag på strategiska dokument 

i form av en markpolicy och riktlinjer rörande kommunens framtida 

markförvaltning.  

Alternativ 2:  

 Ge serviceförvaltningen i uppdrag att sälja del av fastigheten Knutsbol 

1:46 till Anders Persson enligt denna tjänsteskrivelse och bilagor. 

 Ge serviceförvaltningen i uppdrag att tillsammans med övriga berörda 

verksamheter inom kommunen ta fram förslag på strategiska dokument 

i form av en markpolicy och riktlinjer rörande kommunens framtida 

markförvaltning.  

Yrkanden 
Anita Bohlin-Neuman (V) yrkar bifall alternativ 2 i förvaltningens förslag till 
beslut. 

Patrik Renberg (S) yrkar bifall till alternativ 1 i förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer Anita Bohlin-Neumans (V) yrkande mot Patrik Renbergs (S) 
yrkande och finner bifall för Patrik Renbergs (S) yrkande. 

Reservation 
Peter Pedersen (V) och Anita Bohlin-Neuman (V) reserverar sig mot beslutet. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse  

Bilaga 1: Kartbild del av Knutsbol 1:46 
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Bilaga 2: Värderingsunderlag. 

Bilaga 3: Anders Persson Sammanfattning gärde Knutsbol 2022-01-04 

Bilaga 4: Yttrande gällande ärende KS 00334-2021-1 mark Knutsbol 146 

Bilaga 5: Kommentarer Knutsbol 2022-01-10      

Skickas till 

Förvaltningschef serviceförvaltningen 
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§ 29 Dnr 00322-2021  

Stora Valla 26:2, ändring av detaljplan, planuppdrag 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
1. Samråd om förslag till ändring av detaljplan för del av Stora Valla 26:2 ska 
genomföras. 

2. Det ändringen av detaljplanen kommer att medge bedöms inte medföra 
betydande miljöpåverkan varför en miljöbedömning enligt PBL 4 kap § 34 inte 
upprättats.  

Sammanfattning av ärendet 

Syftet med ändringen av detaljplanen är att öka högsta tillåtna byggnadshöjd för 
att möjliggöra byggande av en ny åskådarläktare på Stora Valla Idrottsplats. 
Ändringen innebär även att varsamhetsbestämmelser införs för entrébyggnaden 
och befintlig läktare. 

Ändringen av detaljplan kommer att gälla tillsammans med nuvarande 
detaljplan A55 (18-DEG-622), Förslag till ändring av stadsplanen för del av 
Degerfors köping (Stora Valla), laga kraft 1965-08-18. 

En undersökning har genomförts för att bedöma om de förändringar som 
planen medger kan innebära betydande miljöpåverkan. Med hänvisning till 
upprättad undersökning bedöms att det planen medger inte kommer att 
medföra betydande miljöpåverkan och att en miljöbedömning enligt PBL 4 kap 
§ 34 därför inte behöver upprättas. 

Detaljplanen handläggs med standardförfarande enligt 5 kap. § 7 plan- och 
bygglagen. 

Redaktionella ändringar i materialet kan komma att göras innan samrådet 
påbörjas.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen 2022-03-11 

Samrådshandlingar: planbeskrivning, plankarta och undersökning 
miljöpåverkan 

Skickas till 
Miljö- och samhällsbyggnadsavdelningen 
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§ 30 Dnr 00059-2021  

Upphörande av kvalificerat övertidsstopp 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Ärendet återremitteras för komplettering med en redovisning av vilka 
ekonomiska effekter beslutet om kvalificerat överstidsstopp har inneburit samt 
för att säkerställa att riktlinjer finns som säkerställer fortsatt kontroll och 
återhållsamhet. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade i § 45/2021-03-29 om att införa stopp för 
kvalificerat övertidsuttag (både med ersättning i tid och pengar) för samtliga 
verksamheter inom Degerfors kommun. Stoppet infördes som ett led i att 
komma till rätta med tidigare redovisade underskott och beslutades av 
kommunfullmäktige att gälla tillsvidare, tills annat nytt beslut tas.  

Kommunen är tack vare ett flertal åtgärder i ett annat ekonomiskt läge än när 
införandet av kvalificerat övertidsstopp beslutades och det preliminära 
resultatet för 2021 visar på ett positivt resultat om 14,8 mkr. Utifrån det 
preliminära plusresultatet och det ändrade ekonomiska läget i kommunen 
föreslås stoppet för kvalificerat övertidsuttag upphöra.  

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen godkänna och sända 
till kommunfullmäktige att besluta om upphörande av kvalificerat 
övertidsstopp. 

Yrkanden 
Peter Pedersen (V) yrkar att ärendet återremitteras med anledning av att om 
dessa restriktioner tas bort måste andra riktlinjer finnas som säkerställer fortsatt 
kontroll och återhållsamhet. 

Birgitta Höijer (C) och Patrik Renberg (S) yrkar att ärendet återremitteras för att 
kompletteras med en redovisning av vilka ekonomiska effekter beslutet om 
kvalificerat överstidsstopp har inneburit. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen, 2022-02-11 

Kommunfullmäktige § 45/2021-03-29 
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Skickas till 

Kommundirektör 

Ekonomichef 
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§ 31 Dnr 00058-2021  

Upphörande av inköpsstopp 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Ärendet återremitteras för komplettering med en redovisning av vilka 
ekonomiska effekter beslutet om inköpsstopp har inneburit samt för att 
säkerställa att riktlinjer finns som säkerställer fortsatt kontroll och 
återhållsamhet. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade i § 44/2021-03-29 om införande av inköpsstopp 
gällande varor och tjänster i hela kommunen. Inköpsstoppet infördes som ett 
led i att komma till rätta med tidigare redovisade underskott.   

Kommunen är tack vare ett flertal åtgärder i ett annat ekonomiskt läge än när 
införandet av inköpsstopp beslutades och det preliminära resultatet för 2021 
visar på ett positivt resultat om 14,8 mkr. Utifrån det preliminära plusresultatet 
och det ändrade ekonomiska läget i kommunen föreslås inköpsstoppet att 
upphöra.  

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningen förslår kommunstyrelsen att godkänna och 
sända till kommunfullmäktige att besluta om upphörande av inköpsstopp. 

Yrkanden 
Peter Pedersen (V) yrkar att ärendet återremitteras med anledning av att om 
dessa restriktioner tas bort måste andra riktlinjer finnas som säkerställer fortsatt 
kontroll och återhållsamhet. 

Birgitta Höijer (C) och Patrik Renberg (S) yrkar att ärendet återremitteras för att 
kompletteras med en redovisning av vilka ekonomiska effekter beslutet om 
inköpsstopp har inneburit. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen, 2022-02-11 

Kommunfullmäktige § 44/2021-03-29 

Skickas till 
Kommundirektör 

Ekonomichef 
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§ 32 Dnr 00057-2021  

Revidering av restriktioner i samband med 
anställningar i kommunens verksamheter 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Ärendet återremitteras för komplettering med en redovisning av vilka 
ekonomiska effekter beslutet om restriktioner i samband med anställningar har 
inneburit samt för att säkerställa att riktlinjer finns som säkerställer fortsatt 
kontroll och återhållsamhet 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade i § 46/2021-03-29 om införande av 
anställningsstopp gällande samtliga tjänster och samtliga anställningsformer 
inom Degerfors kommun.  

Stoppet infördes som ett led i att komma till rätta med tidigare redovisade 
underskott och beslutades av kommunfullmäktige att gälla tillsvidare, tills annat 
nytt beslut tas.  

Kommunen är tack vare ett flertal åtgärder i ett annat ekonomiskt läge än när 
införandet av anställningsstoppet beslutades och det preliminära resultatet för 
2021 visar på ett positivt resultat om 14,8 mkr. Utifrån det preliminära 
plusresultatet och det ändrade ekonomiska läget i kommunen föreslås 
anställningsstoppet upphöra.  

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen godkänna och sända 
till kommunfullmäktige att besluta om upphörande av anställningsstopp. 

Yrkanden 
Peter Pedersen (V) yrkar att ärendet återremitteras med anledning av att om 
dessa restriktioner tas bort måste andra riktlinjer finnas som säkerställer fortsatt 
kontroll och återhållsamhet. 

Birgitta Höijer (C) och Patrik Renberg (S) yrkar att ärendet återremitteras för att 
kompletteras med en redovisning av vilka ekonomiska effekter beslutet om 
restriktioner i samband med anställningar har inneburit. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen, 2022-02-11 

Kommunfullmäktige § 46/2021-03-29 
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Skickas till 

Kommundirektör 

Ekonomichef 
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§ 33 Dnr 00182-2020  

Förtydligande av antaget arvodesreglemente 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar: 

1. bevilja att det antagna arvodesreglementets KS 241-2016/26 kapitel 7 – 
Ersättningar ska följa vad som gäller förmåner för förtroendevalda i 4 
kap. 12 § kommunallagen. Förtroendevalda har rätt till skälig ersättning 
för de arbetsinkomster och ekonomiska förmåner som de förlorar när 
de fullgör sina uppdrag.  

2. uppdrar till kansliavdelningen att ta fram riktlinjer för hur det ska 
tolkas/vad som avses med skälig ersättning samt ser över blanketten för 
ansökan om arvoden och ersättningar. 

Sammanfattning av ärendet 

Det i Degerfors kommun antagna arvodesreglementet KS 241-2016/26 är efter 
att genomsyn gjorts i behov av förtydligande vad gäller kapitel 7 – Ersättningar. 
Arvodesreglementet bör förtydligas så att det följer 4 kap. 12 § kommunallagen 
att förtroendevalda har rätt till skälig ersättning för de arbetsinkomster och 
ekonomiska förmåner som de förlorar när de fullgör sina uppdrag. Ersättningen 
ska ta sikte på den tid då sammanträdet ägt rum.  

Yrkanden 
Peter Pedersen (V) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med tillägget 
att kansliavdelningen uppdras att ta fram riktlinjer för hur det ska tolkas/vad 
som avses med skälig ersättning samt ser över blanketten för ansökan om 
arvoden och ersättningar. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen, 2022-03-15 

Skickas till 

Kansliavdelningen 

Lönehandläggare 
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§ 34 Dnr 00206-2021  

Energi- och klimatprogram för Degerfors kommun 
2022-2030 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen godkänna och 
sända till kommunfullmäktige för antagande. 

Till kommunstyrelsen kompletteras ärendet med en ekonomisk 
konsekvensanalys. 

Sammanfattning av ärendet 

Den av kommunfullmäktige under § 67/2016 antagna översiktsplanen anger att 

en energi- och klimatplan ska tas fram. 

 

Miljö och samhällsbyggnadsavdelningen har upprättat ett förslag till energi- och 

klimatprogram. Detta ska ange inriktningen för kommunens miljö- och 

klimatarbete och ge vägledning för hur kommunen ska nå miljömålet att inte ha 

några nettoutsläpp av växthusgaser till atmosfären. Degerfors kommuns mål är: 

 

 Degerfors kommunkoncern ska vara fossilbränslefri 2030. 

 Utsläppen av växthusgaser i Degerfors kommun ska år 2030 vara 60 

procent lägre än 2005 års nivåer. 

 Energianvändningen i Degerfors kommun ska år 2030 bestå av minst 

80 procent förnybar energi.  

 Energianvändningen i Degerfors kommun ska år 2030 vara 50 procent 

mer effektiv jämfört med 2010.  

 Minska de konsumtionsbaserade utsläppen i Degerfors kommun. 

Kopplat till dessa finns 49 åtgärder. 

 

Förslaget har varit utsänt på samråd till myndigheter och organisationer samt 

varit utställt på biblioteket, i nämndhuset och varit tillgängligt på kommunens 

hemsida under perioden 24 juni – 24 september 2021. De nio yttranden som 

inkommit har sammanställts och kommenterats i samrådsredogörelsen (se 

bilaga). 
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Ingen större revidering har erfordrats efter inkomna yttranden och en 

granskningsomgång kommer därför inte att ske. Energi- och klimatprogrammet 

kan nu sändas till kommunfullmäktige för antagande. 

 

Länsstyrelsens ansåg i sitt yttrande att energi- och klimatprogrammet hade en 

otydlig koppling till lagen om kommunal energiplanering (1977:439), varför 

dokumentet som energiplan föreslås utgå. Däremot anger programmet att en 

tydligare koppling till denna lagstiftning kommer att ske vid nästa revidering så 

lagstiftningen om en aktuell energiplan kan uppfyllas.   

 
Enligt Lagen om kommunal energiplanering (1977:439) ska det i varje kommun 
finnas en aktuell plan för tillförsel, distribution och användning av energi inom 
det geografiska området. Programmet ska enligt lagstiftningen beslutas av 
kommunfullmäktige. Degerfors kommun har en energiplan från 1999.      

Yrkanden 
Peter Pedersen (V) yrkar på att till kommunstyrelsen kompletteras ärendet med 
en ekonomisk konsekvensanalys. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen, 2022-03-09 

Samrådsredogörelse 

Degerfors energi- och klimatprogram 2022-2030      

Skickas till 
Miljöstrateg 
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§ 35 Dnr 00096-2021  

Revidering av reglemente för Lokala 
brottsförebyggande rådet Karlskoga/Degerfors 
(LokBrå) 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige: 

1. Fastställa reglemente för Lokala brottsförebyggande rådet efter ändring i § 
12 Sammansättning till att omfatta ordförande och vice ordförande. 
Karlskoga kommun kontaktas om ändringen. 

2. Reglementet ska träda i kraft den 1 januari 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Under 2021 gick förslag till reglemente för Lokala brottsförebyggande rådet ut 
på remiss. Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnade ett yttrande till 
kommunstyrelsens arbetsutskott i Karlskoga om att behålla nuvarande 
sammansättning av rådet. Kommunstyrelsens ledningskontor i Karlskoga har 
sammanställt remissvaren och utifrån dem tagit fram ett nytt förslag till 
reglemente.       

Beslutsunderlag 
Förslag på reviderat reglemente för Lokala brottsförebyggande rådet 
Karlskoga/Degerfors       

Skickas till 
Kommunfullmäktige 

Karlskoga kommun 
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§ 36 Dnr 00095-2021  

Revidering av reglemente för Tvärsektoriellt råd för 
folkhälsa och barnkonvention (TVÄR)  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta: 
1. Fastställa reglemente för tvärsektoriellt råd för folkhälsa och 

barnkonvention. 

2. Reglementet ska träda i kraft den 1 januari 2023. 

Sammanfattning av ärendet 

Under 2021 gick förslag till reglemente för Tvärsektoriellt får för folkhälsa och 
barnkonvention ut på remiss. Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnade ett 
yttrande till kommunstyrelsens arbetsutskott i Karlskoga om att behålla 
nuvarande sammansättning av rådet. Kommunstyrelsens ledningskontor i 
Karlskoga har sammanställt remissvaren och utifrån dem tagit fram ett nytt 
förslag till reglemente.       

Beslutsunderlag 
Förslag på reviderat reglemente för Tvärsektoriellt råd för folkhälsa och 
barnkonvention       

Skickas till 
Kommunfullmäktige  
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§ 37 Dnr 00035-2021  

Svar på motion: Digital schemainlämning  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige anse motionen besvarad samt ge kultur- och 
utbildningsnämnden i uppdrag att i samband med kommande upphandling av 
skoladministrativt system pröva de ekonomiska förutsättningarna för att även 
upphandla digital schemainlämning för förskola och fritidshem.      

Sammanfattning av ärendet 

En motion har inkommit från Anna Nordqvist (M) motion om att ”införa 
digital schemainlämning för förskola och fritidshem i Degerfors kommun” 
Motivet som anges i motionen är att en digital lösning som ersätter 
pappersschema är en mer effektiv och hållbar lösning som underlättar för både 
vårdnadshavare och personal. 

Förslaget om att införa digital schemainlämning för förskola och fritidshem 
samstämmer med kultur- och utbildningsförvaltningens planer inför nästa 
upphandlingsomgång av skoladministrativt system som är planerat att inledas 
under senhösten 2021 alternativt våren 2022. Funktionen bedöms ge öka 
kvalité i tjänsteleveransen till medborgarna samtidigt som förvaltningens arbete 
effektiviseras. Då förslaget innebär en årlig kostnad inom kultur- och 
utbildningsnämnden bör de ekonomiska förutsättningarna prövas i kultur- och 
utbildningsnämnden i samband med upphandlingen      

Yrkanden 
Peter Pedersen (V) yrkar bifall till kultur- och utbildningsnämndens förslag till 
beslut samt yurkar att motionen ska anses besvarad. 

Birgitta Höijer (C) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer Peter Pedersens (V) yrkande mot Birgitta Höijers (C) 
yrkande och finner bifall för Peter Pedersens (V) yrkande. 

Reservation 
Birgitta Höijer (C) reserverar sig mot beslutet. 

Beslutsunderlag 
Kultur- och utbildningsnämnden § 72/2021-09-08 
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Motion från Anna Nordqvist (M), 2021-02-01     

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 38 Dnr 00041-2021  

Svar på motion: Investera i våra skolors arbetsmiljö 
för barnens bästa 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige anse motionen besvarad. 

Sammanfattning av ärendet 
En motion har inkommit från Anna Nordqvist (M) om att kartlägga 
renoveringsbehovet av kommunens för- och grundskolor och utifrån 
kartläggningen ta fram en handlingsplan för renovering och upprustning av 
skolornas inne- och utomhusmiljöer. Motionen föreslår också att extra 
investeringsmedel anslås årligen utifrån kartläggningen för upprustning av 
förskolor och skolor. 

2021-12-14 beslutade KSAU att återremittera ärendet till kultur- och 
utbildningsnämnden för förtydligande utifrån frågeställningen:  

Vad finns inom skolorna idag, vad saknas och hur arbetar skolorna gällande de att-satser 
som föreslås i motionen.  

Utifrån frågeställningen har kultur- och utbildningsnämnden lämnat följande 
svar: 

Hur arbetar skolorna gällande de att-satser som föreslås i motionen.    

Kultur- och utbildningförvaltningen arbetar kontinuerligt inom ramen för 
nämndens och enheternas systematiska kvalitetsarbete med att identifiera och 
genomföra organisatoriska och pedagogiska förändringar för att få ut mesta 
möjliga verksamhet i befintliga lokaler. I det arbetet framkommer också behov 
av strukturella verksamhetsförändringar kopplade till lokaler som tas vidare till 
politiken och kommunens fastighetsförvaltare, som kommande 
lokalbehovsförändringar.  

Dialog har förts med nämnden om behovet av en långsiktig vision och 
lokalstrategi för kommunens förskolor och skolor och förvaltningen har 
framfört önskan om att en politisk arbetsgrupp tillsätts för ändamålet.  

Utifrån uppdraget att medverka till långsiktigt hållbar ekonomi har 
förvaltningen i dialog i nämnden framfört att kommunen på sikt bör reducera 
antalet förskoleenheter och skolenheter i centralorten genom nybyggnation av 
energieffektiva och pedagogiskt välplanerade enheter. Ett seminarium på temat 
har hållits inom KUN. 



 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

26(30) 

Sammanträdesdatum 

2022-03-22 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

På de återkommande lokalsamverkansmötena som genomförs med 
Degerforsbyggen har förvaltningen lyft och i samverkan med degerforsbyggen 
undersökt olika möjligheter till lokalförändringar som förbättrar arbetsmiljön 
och god ekonomisk hushållning för kommunen. 

Vad finns/saknas inom skolorna idag? 

- Utemiljöerna börjar bli bra efter senaste årens satsningar, undantaget 

särskolan som saknar anpassad utemiljö både på Parkskolan och Stora 

Vallaskolan 

- Ålderstigna förskole- och skolbyggnader som är slitna och har eftersatt 

underhåll. 

- Saknar pedagogiska miljöer som den moderna skolan behöver för att möta 

alla elevers behov och ger god lokalutnyttjandegrad. 

- Det saknas grupprum 

- Det saknas arbetsrum för lärare 

- Återkommande vattenskador på flera enheter med verksamhetsstörningar 

som följd 

- Tillgänglighet för personer med funktionsvariationer är begränsad på flera 

enheter 

- Lokalernas utformning motverkar god tillsyn och förebyggande av 

kränkningar 

- Flera enheter är energiineffektiva, vilket ger brister i inomhusklimat och 

förhöjda driftskostnader. 

- Lokalernas utformning försvårar god säkerhet mot yttre hot      

Yrkanden 
Birgitta Höijer (C) yrkar bifall till motionen. 

Peter Pedersen (V) yrkar bifall till kultur- och utbildningsnämndens förslag till 
beslut att anse motionen besvarad.  

Beslutsordning 
Ordföranden ställer kultur- och utbildningsnämndens förslag till beslut mot 
Birgitta Höijers (C) yrkande och finner bifall för kultur- och 
utbildningsnämndens förslag till beslut. 

Reservation 

Birgitta Höijer (C) reserverar sig mot beslutet. 
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Beslutsunderlag 

Kultur- och utbildningsnämnden § 11/2022-02-09 

Kommunstyrelsens arbetsutskott § 119/2021-12-14 

Motion från Anna Nordqvist (M), 2021-02-08     

Skickas till 
Kommunfullmäktige 

 



 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

28(30) 

Sammanträdesdatum 

2022-03-22 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 39 Dnr 00211-2021  

Svar på motion: Låt skolan förbli avgiftsfri för att 
motverka utanförskap från Socialdemokraterna och 
Kristdemokraterna i Degerfors 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 
kommunfullmäktige avslå motionen.      

Sammanfattning av ärendet 
2021-06-10 inkom en motion från Johanna Svärd (S), Patrik Renberg (S) och 
Jan Johansson (KD) med följande förslag ”uppmaning till egen frukt slopas 
omgående” och att ”skolan bistår med frukt för att leva upp till lagen om 
avgiftsfri skola”.  

2021-12-14 återremitterade Kommunstyrelsen (Dnr 00211-2021, § 118) KUN:s 
beredning till fullmäktige för ett klargörande gällande den andra punkten i 
motiveringen om att ”ingen formell uppmaning till föräldrar om att de ska 
skicka med frukt, förekommer i från Degerfors skolor” utifrån följande 
frågeställningar:   

1. Sker samling för att äta frukt på skolorna?  

2. Görs det olika på olika skolor?   

Svar på kommunstyrelsens arbetsutskotts frågeställningar:   

1. Sker samling för att äta frukt på skolorna?  

Svar: Nej, inga schemalagda samlingar sker för att äta frukt vid 
kommunens F-6 skolor. 

2. Görs det olika på olika skolor?  

Svar: Ja det har gjorts olika på skolorna tidigare avseende F-klassen, 
men nu efterlevs samma regler vid alla skolor. 

Det är fortsatt tillåtet för elever att medta frukt hemifrån. Att förbjuda medtag 
av frukt eller annat energitillskott skulle inte vara i samklang med barns rätt till 
medinflytande utifrån att alla barn är olika och att om vårdnadshavarna och 
deras barn anser att de vill ta med ett extra energitillskott, så bör inte skolan 
förbjuda det.      
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Yrkanden 

Peter Pedersen (V) yrkar bifall till kultur- och utbildningsnämndens förslag till 
beslut att avslå motionen.  

Patrik Renberg (S) yrkar bifall till motionen.  

Beslutsordning 
Ordföranden ställer kultur- och utbildningsnämndens förslag till beslut mot 
Patrik Renbergs (S) yrkande och finner bifall för kultur- och 
utbildningsnämndens förslag till beslut. 

Reservation 
Patrik Renberg (S) och Örjan Samuelsson (S) reserverar sig mot beslutet. 

Beslutsunderlag 

Kultur- och utbildningsnämnden § 12/2022-02-09  

Kommunstyrelsens arbetsutskott § 118/2021-12-14 

Motion från Patrik Renberg (S), Johanna Svärd (S) och Jan Johansson (KD), 
2021-06-10     

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 40 Dnr 00067-2022  

Beslut om iordningställande av boende 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott ställer sig bakom att Slingan 6 ställs iordning 
som boende, att 8 lägenheter upprättas och att det nödvändigaste vad gäller 
inventarier köps in.      

Sammanfattning av ärendet 

Med anledning av kriget i Ukraina behöver kommunen inventera vilka resurser i 
form av boendeplatser vi har att ställa upp för att hantera flyktingsituationen. 
Arbetet med detta påbörjades i fredags. Som boende förslås Slingan 6 och till 
att börja med föreslås 8 lägenheter ställas iordning.  

Utifrån Birgitta Höijers (C) fråga om krishantering informerar 
kommundirektören bland annat om att kommundirektören och 
kommunstyrelsens ordförande deltar i ett regionalt råd för säkerhetsfrågor, att 
Degerfors ska representeras i ISF-stöd i länet och om en uppmaning på 
intranätet om att iaktta försiktighet gällande spridning av information. 

Vidare ska filmer till allmänheten spelas in utifrån inkomna frågor om 
säkerhetsläget. I samband med kommunstyrelsens sammanträde 7 april ska 
kommunstyrelsen genomföra en Rakel-övning.    

Skickas till 
Kommundirektör 

 


